
Zápis ze 16. jednání Komise sociální a zdravotní 
ze dne 26. 6. 2024, které se konalo v prostorách zasedací místnosti rady města,  

v budově Městského úřadu ve Žďáře nad Sázavou,  

Žižkova 227/1, Žďár nad Sázavou 

 
Garant komise: Dvořák Rostislav 

místostarosta města Žďár nad Sázavou 
 
Předseda komise: David Filip  

 
Přítomni: Hrstková Zdenka 
 Janů Anna 

Kamarádová Jana 
 Koráb Vítězslav 
 Lacinová Jana 

Březina Karel 
 
Omluveni: Vyboštok Jaromír 
 

Hosté: p. Anna Augustinová, p. Lumír Bartů – KrÚ Vysočina, 
p. Blanka Řičanová – OS MěÚ ZR 

 

Program jednání:   

1. Zahájení 

2. Kontrola usnesení z minulého jednání 

3. Romská komunita v sociálně vyloučené lokalitě  

4. Rozšíření v služeb v domě s pečovatelskou službou Libušínská 13 

5. Dotační program – PODPORA STOMATOLOGICKÝCH SLUŽEB VE MĚSTĚ ŽĎÁR 
NAD SÁZAVOU 2024 

6. Dotační program – DOTACE PRO PODPORU ČINNOSTI DĚTSKÝCH SKUPIN 2024 

7. Individuální žádost o finanční podporu – Vaše sociální služby, s. r. o. 

8. Různé:  

A) Dlouhá cesta, z. s. 

B) Vývěsky rozmístěné po městě Žďár nad Sázavou 

C) Domovinka 

D) Dům na ulici Luční 

E) Objekt staré svářečské školy a staré lékárny  

F) Zastávka MHD u České spořitelny 

G) Instalace laviček 

H) Nádražní ulice  

 

 



1. Zahájení 

Předseda komise, p. Filip, přivítal všechny přítomné. Následně přednesl návrh programu 
jednání komise v upravené formě (viz program jednání) oproti dříve zaslaným pozvánkám 
na toto jednání.  

 
Usnesení: 

Komise sociální a zdravotní schvaluje pozměněný program jednání (viz úvod zápisu). Komise 
souhlasí s účastí hostů na jednání komise (viz „Hosté“). 

 

Hlasování:  pro:   6   zdržel se: 0 proti:   0 

2. Kontrola usnesení z minulého jednání  

Předseda komise pan Filip přednesl členům komise usnesení z minulého jednání komise. 
Daný bod se obešel bez připomínek a hlasování. 

 

3. Romská komunita v sociálně vyloučené lokalitě  

Paní Augustinová je držitelkou certifikátu Komunitního lídra. V rámci města Žďár nad Sázavou 
se snaží zapojit děti do volnočasových aktivit. Jejich cílem je především podpořit a motivovat 
děti ve vzdělávání a udržování a rozšiřování povědomí o romských tradicích. Na jaře letošního 
roku proběhla v místní Orlovně Hodina tance s Ezelem Niko Petikem, který je uznávaným 
tanečníkem tradičních romských tanců. Volnočasové aktivity nejsou pořádány pouze 
pro romskou komunitu, ale mohou se jich zúčastnit všichni, kteří projeví zájem, a to napříč 
věkovými skupinami – ovšem největší skupinu tvoří lidé ve věku 6–18 let.  

Mezi pravidelné aktivity patří box, cvičení a tanec. Aktivity probíhají pravidelně každý týden 
ve středu a v pátek. Jejich činnost je prozatím financována Státním zdravotnickým ústavem, 
kde je p. Augustinová zaměstnána. Probíhají v prostorách Orlovny a aktiv klubu. Spolupracují 
s Terénním programem, NZDM – ESKO, sociálně aktivizační službou a dalšími. Aktivity nejsou 
zastřešeny žádným spolkem, nebo sdružením. 

Do budoucna by paní Augustinová ráda nějaké sdružení či spolek založila. Stejně tak by byla 
ráda, pokud by ve městě vznikl prostor, který by dané sdružení mohlo svoje aktivity realizovat. 
K realizaci tanců by pak potřebovala ušít romské krojové sukně, jednalo by se cca o 6 kusů, 
přičemž ušití jedné takové sukně vyjde cca na 3 000,- Kč.  

Situace ve vyloučené lokalitě je taková, že aktuálně dochází ke sporům mezi nájemníky 
a novou paní uklízečkou, která dle slov p. Augustinové, je na nájemníky vulgární a to včetně 
dětí. Chybí také domovník, který zastával funkci i jakéhosi preventisty. Od doby, co tato funkce 
není vykonávána, scházejí se zde různé osoby, které narušují pořádek a klid.  

Členové komise doporučili paní Augustinové využít dotační program na podporu 
volnočasových aktivit, ovšem zde mohou být žadatelé pouze právnické osoby. Ideální by tedy 
bylo založit vlastní spolek, nebo sdružení, popřípadě se stát spolkem pobočným. V tuto chvíli, 
pokud činnost p. Augustinové není pod hlavičkou nějaké organizace, je možnost využít 
dotačního programu na kulturu, kde mohou být žadatelé také fyzické osoby (tzn. jednotlivci). 

 

Usnesení: 

Komise sociální a zdravotní se seznámila s aktivitami p. Augustinové a bylo jí doporučeno, jak 
dále postupovat, aby mohla ke svým aktivitám čerpat finanční prostředky z rozpočtu města 
Žďár nad Sázavou. 

 

Hlasování:  pro:  6    zdržel se: 0 proti:   0 

 



4. Rozšíření v služeb v domě s pečovatelskou službou Libušínská 13 

V uvedeném domě je  provoz pečovatelské služby v pracovní dny od 6.30 hodin do 20 hodin. 
O víkendech a svátcích zde služba není zajišťována. Původní záměr byl, aby zde vznikla 
nástavba a posléze bylo poskytování pečovatelské služby rozšířeno. Tuto variantu ovšem 
statik nedoporučil. Přesto by rozšíření pečovatelské služby bylo velmi zapotřebí. Důvodem je: 

- Zvýšení dostupnosti péče i v noci, o víkendech a svátcích 
- větší pocit bezpečí 
- možnost přidělování bytů lidem s těžším zdravotním omezením 
- omezení výměn bytů z L13 na L11 a L15 při zhoršení zdravotního stavu a zvýšení 

intenzity péče 
- možnost přidělování bytů novým potřebným 

Z tohoto důvodu přichází v úvahu varianta, kdy dojde k instalaci signalizačních zařízení 
do jednotlivých bytů a následnému rozšíření doby poskytování pečovatelské služby na 
nepřetržitý provoz.   

 
Usnesení č.1: 

Komise sociální a zdravotní se seznámila s informací o zajištění pečovatelské služby v DPS 
Libušínská 13, a doporučuje Radě města vybudovat v tomto bytovém domě signalizační 
zařízení a rozšířit pečovatelskou službu na nepřetržitou. 

 

Hlasování:  pro:   6 zdržel se: 0 proti:   0 

 

Usnesení č.2: 

Komise sociální a zdravotní doporučuje Radě města, aby při vyhlášení záměru na stavbu 
bytových domů dbala na zřízení příslušného počtu bezbariérových bytů.  

 

Hlasování:  pro:   6 zdržel se: 0 proti:   0 

 

5. Dotační program – PODPORA STOMATOLOGICKÝCH SLUŽEB VE MĚSTĚ ŽĎÁR NAD 
SÁZAVOU 2024 

Na městský úřad byla dne 22. 5. 2024 doručena Žádost o poskytnutí dotace z dotačního 
programu „Podpora stomatologických služeb ve městě Žďár nad Sázavou 2024“. Žadatelem 
je společnost Verdent s. r. o.. Požadovaná částka je 399 350, 63 Kč. Finanční prostředky 
budou využity na vybavení zubní ordinace. Ta se bude nacházet v prostorách ordinace Mur. 
Vorlíčkové, která by měla v 10/2024 ukončit svoji praxi. Nová ordinace by pak měla být 
v provozu od počátku roku 2025. 

 
Usnesení: 

Komise sociální a zdravotní se seznámila s žádostí společnosti Verdent.. s. r. o.  a doporučuje 
Radě města poskytnutí finančních prostředků z dotačního programu „Podpora 
stomatologických služeb ve městě Žďár nad Sázavou 2024“ v plné výši dle obdržené žádosti. 

 

Hlasování:  pro:     6 zdržel se: 0 proti:   0 

 

6. Dotační program – DOTACE PRO PODPORU ČINNOSTI DĚTSKÝCH SKUPIN 2024 

V rámci dotační výzvy „Dotace pro podporu činnosti dětských skupin 2024“ byla obdržena 
žádost od jednoho subjektu, a to zřizovatele Orel Župa Metodějova, který je zřizovatelem DS 
Hvězdička. Přidělené finanční prostředky budou využity na zajištění činnosti DS Hvězdička – 
konkrétně na částečnou úhradu mezd zaměstnanců.  



Orel Župa Metodějova provozuje od roku 2018 v prostorách jednoty Orel Žďár nad Sázavou 
dětskou skupinu Hvězdička. Důvodem podání žádosti o finanční příspěvek ze strany města 
Žďáru nad Sázavou je nedostatek finančních prostředků potřebných na provoz DS Hvězdička.   
 
Usnesení:  

Komise sociální a zdravotní se seznámila s žádostí Orla župy Metodějovy a doporučuje Radě 
města v rámci dotačního programu „Dotace pro podporu činnosti dětských skupin 2024“ 
poskytnout dotaci DS Hvězdička ve výši 80 000,- Kč. 

 

Hlasování:  pro:     6 zdržel se: 0 proti:   0 

 

 

7. Individuální žádost o finanční podporu – Vaše sociální služby, s. r. o. 

Dne 24. 06. 2024 byla na městský úřad Žďár nad Sázavou doručena žádost společnosti VAŠE 
sociální služby s. r. o., která ve městě poskytuje terénní pečovatelskou službu. Služba je 
poskytována na základě platné Registrace pro poskytování sociálních služeb vydané 
Středočeským krajským úřadem s rozšířenou působností a rovněž na základě Pověření MPSV 
k zajištění dostupnosti poskytování sociálních služeb zařazením mezi veřejně podporované 
sociální služby s celostátním a nadregionální působností a je také zařazena v Krajské síti 
sociálních služeb Kraje Vysočina. 

Účel použití dotace je spolufinancování běžných nákladů vzniklých při poskytování 
pečovatelské služby na území města Žďár nad Sázavou.  

Při vyhodnocení této žádosti členové Komise sociální a zdravotní zvolili jako hlavní kritérium 
přepočtené pracovní úvazky pro město Žďár nad Sázavou, tzn. byla zvolena stejná kritéria 
hodnocení jako tomu bylo v případě dotačního programu – Dotace pro poskytovatele 
sociálních služeb na území města Žďár nad Sázavou 2024.  Důvodem tohoto přístupu bylo 
nalézt takový způsob hodnocení, aby nedošlo k výraznému podhodnocení, nebo naopak k 
nadměrnému zvýhodnění společnosti Vaše sociální služby s. r.o. oproti jiným poskytovatelům 
sociálních služeb působících ve městě Žďár nad Sázavou. 

 
Usnesení: 

Komise sociální a zdravotní se seznámila s žádostí společnosti VAŠE sociální služby s. r. o 
a doporučuje Radě města poskytnout finanční prostředky rozpočtu města ve výši 50 000 Kč.  

 

Hlasování:  pro:  6    zdržel se: 0 proti: 0   

 

8. Různé:  

A) Dlouhá cesta, z. s. – ve městě Žďár nad Sázavou působí již dva roky spolek Dlouhá 
cesta, která pomáhá rodičům, kterým zemřelo dítě v jakémkoli věku a z jakékoli 
příčiny. Zároveň podporuje osvětu laické i odborné veřejnosti v tématu péče 
o pozůstalé rodiny (viz úkol č. 1). 

B) Vývěsky – p. Hrstková – dotaz, kdo je vlastníkem a správcem vývěsek 
rozmístěných po městě Žďár nad Sázavou, kde jsou mnohdy staré informace o zde 
působících spolcích.  (viz úkol č. 2) 

C) Domovinka – p. Hrstková – dotaz, kdy zanikla Domovinka a zda se zvažuje 
v budoucnu její opětovný provoz. (viz úkol č. 3) 

D) Dům na ulici Luční – p. Hrstková – Objekt byl darován městu k využití pro sociální 
účely, jak bude využit?   



• Dům má narušenou statiku a je v takovém stavu, že se nevyplatí do něj 
investovat. Bližší využití řeší odbor SRI, tak aby záměr daru byl zachován.  

E) Objekt staré svářečské školy a staré lékárny – p. Hrstková – Budovy Staré 
svářečské školy a staré lékárny jsou nezabezpečené. Staly se útočištěm 
nejrůznějším osobám z okraje společnosti. Stejně tak tam chodí děti „za 
dobrodružstvím“. Dá se s tím něco dělat, např. zjistit a kontaktovat vlastníky?  
(viz úkol č. 4) 

• Došlo zde k nějakému vývoji, ale blíže zatím není známo.  

F) Zastávka MHD u České spořitelny – p. Hrstková – U české spořitelny je zastávka 
MHD, která ovšem není krytá. Za nepříznivého počasí tak čekají lidé vystaveni jeho 
vlivu bez možnosti se schovat. Bylo by možné zde umístit nějaký přístřešek? 
(viz úkol č. 5) 

G) Instalace laviček – p. Hrstková – Aktuálně instalované lavičky jsou nízké a nemají 
opěrky pro ruce. To omezuje nebo znemožňuje jejich použití osobám, které trpí 
poruchou hybnosti. Vstávání z takových to laviček bez možnosti opory rukou je velmi 
náročné.   

H) Nádražní ulice – p. Hrstková – Plevel prorůstá kolem vysázených stromů. Ulice 
působí zanedbaným dojmem.  

 

Úkoly do příštího jednání: 

1) Pozvat na příští jednání komise paní ředitelku spolku Dlouhá cesta (zajistí p. Březina) 

2) Zjistit informace o vývěskách spolků (zajistí p. Březina) 

3) Pozvat na příští jednání komise nového pana ředitele Sociálních služeb města ZR 

(zajistí p. Březina) 

4) Aktuální informace ohledně objektů staré svářečské školy a staré lékárny (zajistí  

p. Filip)  

5) Informace o možnosti umístění kryté zastávky na zastávku MHD u České spořitelny 

(zajistí p. Filip)  

6) Pozvat na příští jednání komise soc. pracovnici MěÚ ZR paní Řičanovou a ohledně 

informací o provozu ordinace sociálního lékaře (zajistí p. Březina) 

7) Pozvat na příští jednání komise vedoucí KPC Kolping p. Molíkovou ohledně nálezů 

použitých injekčních stříkaček (zajistí p. Březina) 

 

 

Termín příštího jednání: středa 25. 9. 2024 

Zapsal: Bc. Karel Březina  


